

Inovent Announces its Results for Quarter One 2016

Inovent today announced its financial results for the first quarter of 2016, with a marked change in performance vis a vie previously reported results over the past few years. The Group was able to record a net profit of US\$3.2 million within this first quarter in comparison to a loss of US\$ 0.9 million for the same period last year.

Inovent also reported an increase of 150% in its operating income from US\$2 million in the first quarter of 2015 to US\$5 million for the same period this year. Over the first three months of 2016, the Group's operating expenses saw a 38% decline, standing at US\$1.9 million as compared to US\$3 million in the previous year. The Group also reported Earnings Per Share in Q1 of 2016 of US cents 1.13 compared to a Loss Per Share of US cent 0.35 for the same time period in 2015.

The turnaround in performance, and the achievement of profit for the first time in several years, was the outcome of a series of exits from legacy real estate investments as well as the Group's activities in contracting and development. It is also attributable to a continued mandate for stringency and efficiency in the management of operating expenses, specifically the reduction in the cost of financing as well as a restructuring and settlement of debts. This latter initiative has meant an improvement in the Group's liquidity position as well as a reduction in total debt exposure by 27.6% in comparison to year end 2015.

Speaking in regards to these results, Mr.Khaled AlSanaousi, the Chairman of the Inovent Board of Directors said, "We look upon the results of this first quarter of 2016 with an appropriate level of optimism. The success of our management team, with the support of the Board of Directors, has seen the Group come through a very challenging 2015, marked by series of revival initiatives, that have manifested themselves in the Group's ability to post profit for the first time in several years. We will, without a doubt, continue to strive towards improving our performance through the implementation of our three year strategy. Though this year is dedicated towards a return to profitability through the exit of legacy investments and enhanced performance, the Group will also look at diversification of its investment portfolio to include new sectors and markets beyond local boundaries."

From his end, CEO Murad Al Ramadan noted, "We are pleased to see the beginnings of a new era for the Group. We closed the books on 2015 with several stern but necessary decisions, and these have been the foundation from which we began implementing our three year strategy. To that end, we were able to successfully exit some of our legacy investments and also to reduce our debt exposure and enhance our liquidity position." Mr. Al Ramadan added, "We have made significant progress, but this is just the start; within the pipeline are several other initiatives designed to reflect our commitment to a more sustainable and profitable way of doing business driven by our core strengths and capabilities."

It is noted, that going forward, the Group aims to successfully implement its three year strategy (2016-2018).

-Ends-

About Inovent

Established in 2002, Inovent is a shariah compliant category 1 investment company regulated by the Central Bank of Bahrain. Inovent's business spans three principle areas: direct investment, asset management, and real estate investment. Based in the Kingdom of Bahrain, Inovent is the parent company for Al Khaleej Development Company "Tameer" and Tamcon Contracting Co. Inovent has been listed on both the Bahrain Bourse and Kuwait Stock Exchange since 2005. For more information, please visit www.inovent.bh

إنوفست تعلن عن نتائجها المالية للربع الأول من عام 2016

أعلنت مجموعة إنوفست اليوم عن نتائجها المالية للربع الأول من عام 2016، حيث حققت أرباح صافية بلغت 3.2 مليون دولار أمريكي مقارنة بخسارة قدرها 0.9 مليون دولار لنفس الفترة من العام الماضي، وذلك في تحول إيجابي في الأداء مقابل النتائج التي سجلت على مدى السنوات القليلة الماضية.

وقد حققت إنوفست زيادة قدرها 150% في الإيرادات التشغيلية بلغت 5 ملايين دولار أمريكي مقابل 2 مليون دولار أمريكي في الربع الأول من عام 2015. كما شهد الربع الأول من عام 2016 انخفاضا ملحوظا في المصروفات التشغيلية للمجموعة بنسبة 38%، حيث بلغت 1.9 مليون دولار أمريكي مقارنة بمبلغ 3 مليون دولار أمريكي في الربع الأول من العام السابق. كما بلغت ربحية السهم الواحد 1.13 سنت أمريكي مقابل خسارة للسهم الواحد بلغت 0.35 سنت أمريكي عن نفس الفترة الزمنية من عام 2015.

جاء هذا التحول في الأداء، نتيجة لتحقيق عوائد من سلسلة تخارجات من بعض الاستثمارات العقارية خلال الربع الأول فضلا عن أنشطة المجموعة في مجال المقاولات والانشاء. كما نجحت المجموعة في تخفيض مصاريفها التشغيلية وخصوصاً تكاليف التمويل وذلك من خلال تخفيض نسبة الأرباح على القروض الممنوحة وإعادة الهيكلة والتسديد، حيث انعكس ذلك أيضاً على ميزانية الشركة للربع الأول من العام بانخفاض ملحوظ في رصيد مديونية البنوك بنسبة 27.6% وتحسن في السيولة النقدية.

وقد صرح السيد خالد سعود السنعوسي، رئيس مجلس إدارة مجموعة إنوفست، قائلاً "نحن ننظر إلى نتائج الربع الأول بإيجابية بعد أن تجاوزنا مرحلة صعبة في عام 2015، حيث تبرهن هذه النتائج عزمنا في التحول إلى الربحية وتعزيز أداء المجموعة من خلال تنفيذ استراتيجيتنا للثلاث سنوات المقبلة، حيث سواصل جهودنا في تعزيز الوضع المالي من خلال تحقيق تخارجات من الاستثمارات المتعثرة أو من خلال تحسين ادائها. وعلى الرغم من أن هدفنا الأساسي هذا العام هو العودة إلى الربحية، إلا أننا بدأنا في تنويع محافظتنا الاستثمارية لتشمل قطاعات وأسواق جديدة في البحرين والمنطقة".

ومن جانبه، أشار الرئيس التنفيذي، السيد مراد الرمضان، "نحن سعداء لرؤية بدايات عهد جديد للمجموعة. لقد انهينا عام 2015 بعدة قرارات صارمة وحاسمة، كانت هي الأساس الذي بدأنا من خلاله تنفيذ استراتيجيتنا للمرحلة المقبلة. وإلى هذه المرحلة، استطعنا التخرج من بعض الاستثمارات بشكل ناجح وكذلك إعادة هيكلة مديونيتنا وضبط المصاريف وتعزيز السيولة النقدية". كما أضاف السيد الرمضان، "لقد حققنا تقدماً كبيراً، ولكنها البداية فقط، ضمن سلسلة متصلة من عدة مبادرات أخرى تعكس التزامنا بطريقة أكثر استدامة ومربحة لممارسة أعمالنا الاستثمارية ضمن استراتيجيتنا الجديدة".

-انتهى-

معلومات عن إنوفست:

تأسست إنوفست في عام 2002، وهي شركة استثمارية رائدة تعمل وفق أحكام الشريعة الإسلامية وتخضع لرقابة مصرف البحرين المركزي كشركة استثمار من الفئة الأولى. تغطي إنوفست ثلاثة مجالات عمل رئيسية هي: الاستثمار والتطوير العقاري، إدارة الأصول، الاستثمار المباشر والأسهم الخاصة، وهي الشركة الأم لشركة الخليج للتعمير "تعمير" الذراع العقاري للمجموعة بالإضافة إلى شركة تامكون للمقاولات، وغيرها من الشركات التابعة. إن شركة إنوفست شركة مساهمة عامة مدرجة في كل من بورصة البحرين وسوق الكويت للأوراق المالية منذ عام 2005. للمزيد من المعلومات، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني www.inovest.bh